
RMG. 0002.17.2020

Rada Miejska Gminy Skoki

PROTOKÓŁ Nr XVII/2020

sesji Rady Miejskiej Gminy w Skokach
odbytej w dniu
24 kwietnia 2020 r. od godz.l508do godz. 1752

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Skokach.

Radni Rady Miejskiej Gminy Skoki
zgodnie z załączoną listą obecności.



Porządek obrad

XVII sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki - 23.04.2020 r.

l. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Wybór sekretarza obrad.

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.

4. Przedstawienie porządku obrad oraz ewentualne jego zmiany.

5. Informacja przewodniczącego Rady i przewodniczących komisji działaniach
podejmowanych
w okresie międzysesyjnym.

6. Podjęcie uchwał w sprawie:

6.1) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2020 rok.

6.2) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Skoki na lata 2020-2036.
6.3) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wągrowieckiemu.
6.4) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych
odpadów w zamian za uiszczaną przez właściciela nieruchomości opłata za

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz częstotliwości odbierania
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i sposobie świadczenia

usług przez punkty selektywnego zbierania odpadów komunalnych.

6.5) Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta i Gminy
Skoki.
6.6) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami

komunalnymi, ustalenia stawki takiej opłaty oraz zwolnienia w części z opłaty
za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości

zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących
bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym.
6.7) określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za

gospodarowanie odpadami.
6.8) ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi za rok od

nieruchomości na której znajduje się domek letniskowy, lub innej
nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjna-wypoczynkowe.

6.9) odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których
nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne.
6.10) określenia wzorów deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości oraz

warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji
elektronicznej.

6.11) uchylenia uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej (punkt oprowadzony
przez Burmistrza Miasta i Gminy na sesji)

7. Interpelacje i zapytania radnych.

8. Wolne wnioski i informacje.

9. Zakończenie.

i
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adl.

Otwarcia obrad XVII sesjł Rady Miejskiej Gminy Skoki dokonał Przewodniczący Rady

Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa. Rada Miejska Gminy Skoki, licząca 15 radnych,

w obradach brało udział 15 radnych - lista obecności stanowi załącznik m' l do protokołu^

Przewodniczący Rady Zbigniew Kujawa stwierdził, że Rada Miejska Gminy Skoki jest

prawomocna do prowadzenia obrad, podejmowania uchwał oraz opinii i wniosków zgodnie z

ustawą o samorządzie gminnym (t. jedn. Dz. U. z 2020 póz. 713) i Statutem Miasta i Gminy

Skoki (Dziennik Urzędowy Województwa Wielkopolskiego z 2020 póz. 1779 z dnia

24.02.2020r.).

Następnie Przewodniczący Rady powitał osobno obecnego Burmistrza Miasta i Gminy Skoki

Tadeusza Kłosa, Sekretarza Gminy Blankę Gaźdzlak, Skarbnika Gminy Annę Kałek-Witucką,

Radcę Prawnego Mirosławę Nowakowską, kierowników jednostek organizacyjnych,

pracowników Urzędu, przedstawicieli prasy lokalnej oraz przybyłych gości mieszkańców

Miasta i Gminy Skoki.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa

Poinformował, że w związku z wejściem w dniu 21 kwietnia 2020 r. tekstu jednolitego ustawy

o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 r. Dziennik Ustaw z 2020 pozycja 713, projekty
uchwal przygotowane przed wejściem w życie wy^ej wymienionej ustawy, aprocedowane na
dzisiejszej sesji otrzymują podstawę prawną aktualnej ustawy o samorządzie gminnym.

W związku z niemożliwością przeprowadzenia głosowania za pomocą urządzenia

umożliwiającego sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowania zgodnie z §44 ustęp
3 Statutu Gminy przeprowadzone zostanie głosowanie imienne.

Głosowanie imienne odbywa się w taki sposób, że radny po wywołaniu kolejno z listy przez
Przewodniczącego obrad, wypowiada się czy jest "za" uchwałą, kandydaturą lub wnioskiem,

czy jest "przeciw" albo "wstrzymuje się od głosu.

ad 2. >

Zgodnie z rozdziałem III § 23 ust. 2 Statutu Gminy na sekretarza obrad XVII sesji Rady

Miejskiej Gminy Skoki powołano radnego Leszka Gronowicza radny (l 5 glosów za).

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa

Poinformował, że wybrany sekretarz obrad będzie nadzorował prowadzenie protokołu sesji

i ustalał wyniki jawnego głosowania.

ad3.

Informacja Sekretarza obrad XVI sesji Rady radnego Piotra Babarkowskiego
Protokół z XVI sesji Rady został sporządzony, nie wniesiono do niego żadnych uwag i jest do

wglądu na dzisiejszej sesji Rady^ a także codziennie w godzinach pracy Urzędu Miasta

i Gminy w Skokach oraz na stronie internetowej Urzędu.

ad4.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa przedstawił porządek

obrad sesji Rady, a następnie zapytał o uwagi i wnioski do ustalonego porządku obrad sesji

Rady.

Strona



Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos

Złożył wniosek o wprowadzenie pod obrady w punkcie 6.11 ) Projektu uchwały w sprawie
uchylenia uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej.

Radni Rady Miejskiej Gminy Skoki

przyjęli
(15 glosami za)

Wniosek Burmistrza Miasta i Gminy Skoki Tadeusza Kłosa o wprowadzenie pod obrady w

punkcie 6.11 ) Projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie opłaty

prolongacyjnej.

ad 5.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa poinformował, że ze
względu na sytuację zagrożenia koronawirusem nie uczestniczył w żadnych spotkaniach

reprezentując radę. Również ze względu na stan ogłoszonej epidemii odbyło się tylko jedno
wspólne posiedzenie komisji opiniujące materiały pod obrady dzisiejszej sesji.

pkf 6.1)
Skarbnik Gminy Anna Kalek-Witucka

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2020

rok. Zwiększa się dochody budżetu Gminy o kwotę 147.801,49 zł zgodnie z załącznikiem m l.
Dochody budżetu Miasta i Gminy Skoki po zmianach wynoszą 54.335.976,41 z\, z tego:
dochody bieżące w kwocie 52.273.874,92 zł - w tym: dotacje i środki zewnętrzne na finansowanie

wydatków na realizację zadań finansowanych z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. l

pkt 2 i 3 ufp w wysokości 0,00 zł. Dochody majątkowe w kwocie 2.062.101,49 zł. W tym: dotacje
i środki zewnętrzne na finansowanie wydatków na realizację zadań finansowanych z udziałem

środków, o których mowa w art. 5 ust. l pkt 2 i 3 ufp stanowią kwotę 147.801,49 zł. Łączne
dochody z tytułu dotacji i środków zewnętrznych na finansowanie wydatków na realizację zadań
finansowanych z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. l pkt 2 i 3 ufp stanowią kwotę

147.801,49 zł. Zwiększa się wydatki budżetu Gminy o kwotę 93.675,00 zł, zgodnie z
załącznikiem nr 2, Wydatki budżetu Miasta i Gminy Skoki po zmianach wynoszą 56.968.791,83
zł. Wydatki bieżące w wysokości 51.738.133,83 zł, w tym: wydatki na programy finansowane z

udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. l pkt 2 i 3 ufp w części związanej z realizacją
zadań jst w wysokości 97.811,00 zł. Wydatki majątkowe w wysokości 5.230.658,00 zł. W tym:
wydatki na programy finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. l pkt 2 i 3

ufp w części związanej z realizacją zadań jst w wysokości 94.658,00 zł. Łączne wydatki na
programy finansowane z udziatem środków, o których mowa w art. 5 ust. l pkt 2 i 3 tilp w części
związanej z realizacją zadań jst stanowią kwotę ~ 192.469,00 zł. Plan przychodów i rozchodów

budżetu otrzymuje brzmienie zgodnie z załącznikiem m' 3, a w nim przychody wynoszą
3.476.615,42 zł; natomiast rozchody pozostają na takim samym poziomie i wynoszą 843.800 zł.

Plan dotacji udzielonych z budżetu podmiotom należącym i nie należącym do sektora finansów

publicznych otrzymuje brzmienie zgodnie z załącznikiem nr 4 w tym:
l) dotacje bieżące dla jednostek sektora finansów publicznych - 2.957.114,87 zł;

2) dotacje bieżące dlajednostek spoza sektora finansów publicznych - 5.332.526,00 zł;

3) dotacje majątkowe dla jednostek sektora finansów publicznych - 11 5.658,00 zł;
4) dotacje majątkowe dla jednostek spoza sektora finansów publicznych - 75.000,00 zł.

Plan wydatków majątkowych przewidzianych do realizacji w 2020 roku otrzymuje brzmienie
zgodnie z załącznikiem nr 5. Deficyt budżetu w kwocie 2.632.815,42 zł zostanie pokryty

przychodami z tytułu kredytów. Określa się Umłt zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i
pożyczek w kwocie 5.476.615,42 zł, w tym, w szczególności na pokrycie występującego w ciągu
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roku deficytu budżetu 2.000.000 zŁ W § 10 Uchwały Nr XIH/106/2019 Rady Miejskiej Gminy
Skoki z dnia 19 grudnia 2019 roku w sprawie uchwały budżetowej na 2020 rok kwotę
"130.000,00", zastępuje się kwotą "130.407,00 zł.
Dochody w dziale 926 - Kultura fizyczna :wprowadzono retundację wydatków majątkowych w

wysokości 147.801,49 zł, związanych z realizacją w latach 2017-2018 projektu pn. "Budowa
ogólnodostępnego miejsca rekreacyjnego przy ulicy Antoniewskiej w Skokach" dofinansowanego

z Europejskiego Funduszu Rolnego w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata
2014-2020. Środki wpłynęły na rachunek budżetu w dniu 11 marca br., po ostatecznym

zaakceptowaniu rozliczenia projektu.
Wydatki w dziale 750 - Administracja publiczna: zwiększono o 1.796;00 zł wydatki planowane na

szkolenia pracowników Urzędu - kwota ta stanowi dofinansowanie szkoleń pracowników
realizowanych ze środków Krajowego Funduszu Szkoleniowego. Umowa o dofinansowanie

szkoleń zawarta została w dniu 18 marca br. z Powiatowym Urzędem Pracy w Wągrowcu i tak:
- wartość szkoleń - 8.980,00 zł,

- dofinansowanie z KFS 7. 184,00 z-t /realizowane pozabudżetowo,
- wkład własny Gminy Skoki - 1.796,00 zł.
W dziale 754 - Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa : w związku ze zmiana

klasyfikacji budżetowej wydatki w kwocie 3.000 zł zaplanowane jako rekompensata utraconych
wynagrodzeń dla żołnierzy rezerwy odbywających ćwiczenia wojskowe przenosi się do działu
758 - różne rozliczenia. W dziale 801 - Oświata i wychowanie: wprowadzono wydatki w kwocie

5.472 zł na wynagrodzenia pracowników zaangażowanych w realizację projektu pn.

"Tntonnatyka się liczy!". Projekt realizowany będzie przez Szkołę Podstawową im. Adama

Mickiewicza w Skokach, w partnerstwie z Fundacją Rozwoju Edukacji Małego Inżyniera w
Poznaniu. Zadanie realizowane będzie w latach 2020 - 2022 przy dofinansowaniu ze środków

Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014-2020, Wprowadzono

wydatki w kwocie 76.000 zł z przeznaczeniem na zakup komputerów, które przekazane zostaną
Szkotom Podstawowym z terenu Gminy Skoki w związku z koniecznością zdalnego prowadzenia

zajęć lekcyjnych ze względu na panującą epidemię. Gmina Skoki złożyła wniosek o
dofinansowanie zakupu komputerów w kwocie 70.000 zł ze środków unijnych w ramach

Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa 2014-2020. W dziale 851 - Ochrona zdrowia
wprowadzono dotację celową w kwocie 10.000 zł na pomoc finansową dla Powiatu

Wągrowieckiego z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu respiratora i pozostałego sprzętu
medycznego niezbędnego do wyposażenia stanowiska intensywnej terapii w Zespole Opieki

Zdrowotnej w Wągrowcu " Szpitalu Powiatowym oraz ambulansu dyspozycyjnego w ramach
przeciwdziałania SARS-CoV-2, zwiększono o 407 zt wydatki bieżące związane z

przeciwdziałaniem alkoholizmowi - są to środki niewykorzystane w 2019 roku. Planowane

przychody z tytułu kredytów zmniejszone zostały o kwotę 54.126,49 zł do wysokości
3.476.615,42 zł, natomiast rozchody nie uległy zmianie. Deficyt budżetu po wprowadzonych

zmianach wynosi 2.632.815,42 zł.

Ze względu na brak pytań, po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za-jednogłośnie)
UchwalsLnr XVII/13S/2020
w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2020.

Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 2 do protokołu sesji Rady.

pkt 6.2)
Skarbnik Gminy Anna Kałek-Witucka
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Przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej

Prognozy Finansowej Gminy Skoki na lata 2020-2036. Zmienia się treść załącznika m" l do
Uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Skoki na
lata 2020-2036, który otrzymuje brzmienie zgodne z załącznikiem nr l do niniejszej uchwały.

Zmienia się treść załącznika nr 2 do Uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy
Finansowej Miasta i Gminy Skoki na lata 2020-2036, który otrzymuje brzmienie zgodne z
załącznikiem m- 2 do niniejszej uchwały. W porównaniu z poprzednią uchwałą w wykazie

przedsięwzięć wprowadzono następujące zmiany:
W części 1.1 Wydatki na programy, projekty lub zadania związane z programami
realizowanymi w udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. l pkt 2 ł 3 ustawy z dnia 27

sierpnia 2009r. o finansach publicznych wydatki bieżące:

- póz. 1.1.1.3- ujęto nowe zadanie „Informatyka się liczy" -projekt realizowany będzie w
partnerstwie z Fundacją Rozwoju Edukacji Małego Inżyniera w Poznaniu, dofinansowany ze
środków UE (WRPO na lata 2014-2020). Projekt zrealizuje Szkoła Podstawowa im. Adama
Mickiewicza w Skokach. Realizacja projektu przewidziana jest na lata 2020-2022 z
następującymi limitami wydatków: rok 2020- 5.472,000 zł, rok 2021- 16.250,26 zł, rok 2022"
10.778,26 zł. Limit zobowiązań ustalono na poziomie 32.500,52 zł. W części 1.3 Wydatki na

projekty, programy lub zadania pozostałe. Wydatki majątkowe: póz. 1.3.2.1 "Budowa ulicy
Polnej w Skokach do drogi wojewódzkiej nr 196"- zaktualizowano łączne nakłady finansowe

dla tego przedsięwzięcia i wynoszą one obecnie 3.133.883,55 zł. Limit zobowiązań i limity
wydatków w poszczególnych latach pozostają bez zmian.

Ze względu na brak pytań, po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady
Rada Miejska Gminy
podjęta
(15 głosami za" jednogłośnie)
Uchwale XVH/139/2020
w sprawie wprowadzenia zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy

Finansowej Miasta i Gminy Skoki na lata 2020-2036. Podjęta Uchwała stanowi załącznik m-
3 do protokołu z sesji Rady.

pkt. 6.3)
Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Ktoś
Przedstawił projekt uchwały. Starosta Wągrowiecki zwrócił się do Rada Miejskiej Gminy
Skoki o wyrażenie zgodę na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Wągrowieckiemu, na
dofinansowanie zakupu respiratora dla Szpitala Powiatowego w Wągrowcu. W związku z

rozwojem epidemii Powiat Wągrowiecki planuje doposażyć Szpital Powiatowy w Wągrowcu
w respirator, niezbędny do podtrzymania funkcji życiowych osób w ciężkim stanie. Ze
względu na wysoki koszt zakupu, Powiat Wągrowiecki zwrócił się do jednostek samorządu

terytorialnego, na terenie których działa szpital, o dofinansowanie zakupu aparatury. W

międzyczasie okazało się zapis nazwy zadania w budżecie powiatu został zmieniony na

zakupu respiratora i pozostałego sprzętu medycznego niezbędnego do wyposażenia stanowiska
intensywnej terapii w Zespole Opieki Zdrowotnej w Wągrowcu - Szpitalu Powiatowym oraz
ambulansu dyspozycyjnego w ramach przeciwdziałania SARS-CoY-2. W poprzednim

przedstawionym projekcie uchwały była mowa tylko o zakupie samego respiratora.

Radny Andrzej Surdyk
Zapytała się czy wiadomo w jakiej kwocie pozostałe gminy powiatu wągrowieckłego
dofinansowały to zadanie.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Wyjaśnił, że wszystkie gminy powiatu wągrowieckiego zadeklarowały pomoc finansową dla
Powiatu Wągrowieckiego. Wysokość dofinansowania z poszczególnych gminy wynosi od 5
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tyś. zł do 10 tyś. zł. Głównym założenie pomocy finansowej dla Powiatu Wągrowieckiego było
to aby sprzęt zakupić ze środków finansowych gmin, a nie Powiatu Wągrowieckiego.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Kujawa Zbigniew
Odczytał właściwą nazwę zdania zawartą w przedstawionym projekcie uchwały wskazując, że
pomoc finansowa dla Powiatu Wągrowieckiego ma zostać przeznaczona na dofinansowanie

zakupu respiratora i pozostałego sprzętu medycznego niezbędnego do wyposażenia stanowiska
intensywnej terapii w Zespole Opieki Zdrowotnej w Wągrowcu - Szpitalu Powiatowym oraz
ambulansu dyspozycyjnego w ramach przeciwdziałania SARS-CoY-2. Wskazał, że pierwszy

projekt uchwały dotyczył zakupu tylko respiratora.

Rada Miejska Gminy
podjęta
(15 głosami za- jednogłośnie)
Uchwale Nr XVU/140/2020
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wągrowieckiemu.

Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu sesji Rady.

Przewodniczący Rady Miejskiej Zbigniew Kujawa
Poprosił pracowników Referatu Ochrony Środowiska o przedstawienie wszystkich uchwał w

zab-esie gospodarki odpadami.
Przed przedstawieniem projektów uchwał głos zabrał Burmistrz Miasta i Gminy Skoki
Wyjaśnił, że zmiany w systemie gospodarowania odpadami ściśle wiążą z członkostwem

Polski w UE. Polska podpisując w 2003 r. akt akcesyjny do UE zobowiązała się do szeregu
działań, które miały wyrównać różnice rozwoju gospodarczego z krajami będącymi już w Unii
Europejskiej. Jednym z takich zobowiązań było doprowadzenie do określonego poziomu
segregacji i do maksymalnego recyklingu odpadów. Niestety wówczas nie wprowadzono na
poziome krajowym żadnych rozwiązań prawnych. Dopiero w 2013 r. podjęto pierwszą ustawę,

która wprowadza i reguluje sposób segregacji odpadów przez mieszkańców gmin, natomiast
jednostki samorządu terytorialnego zobowiązuje do realizacji szeregu zadań w zakresie
gospodarki odpadami. Wprowadzony system nie daje możliwości samofinansowania się w

budżecie gminy, zakładając nawet, że wszyscy mieszkańcy płacą określoną opłatę. Ta sytuacja
spowodowana jest tym, że nie wprowadzono żadnych restrykcji w zakresie odzysku, i
segregacji odzysku materiałów. Brakuje rozwiązań wobec producentów opakowań. Poziom

materialny Polaków zdecydowanie się poprawił, poprzez co wzrosła konsumpcja. Zwrócił

uwagę, że kupujemy różne rzeczy z dostawą do domu. Zarówno firmy wysyłkowe oraz

producenci poszczególnych sprzętów np. RTV próbują tak pakować sprzęt aby go nie
uszkodzić podczas transportu. Nowa ustawa nakłada na wszystkich obowiązek segregacji.
Natomiast nadal nie ma przemyślnej polityki produkcji opakowań. Na samorządy nałożone
nowe wymagania, które przy obecnym systemie gospodarki odpadami nawet jeśli określimy

maksymalne stawki opłaty za odpady, nie zbilansuje systemu gospodarki odpadami. Zwrócił
uwagę, że w tej chwili z budżetu gminy na odbiór i zagospodarowanie odpadów wydatkowano

już 3.000.000 zł.

pkt 6.4)
Inspektor ds. gospodarki odpadami Joanna Osiecka

Wyjaśnił, że na wspólnym posiedzeniu komisji wszystkie projekty uchwały zostały
przedstawione szczegółowo, natomiast dziś omówi główne zasady systemu gospodarki

odpadami na terenie Miasta i Gminy Skoki. Aktualnie obowiązujący system gospodarki
odpadami reguluje opłatę na terenie Gminy Skoki od gospodarstwa domowego, która

uzależniona jest również od ilości osób w gospodarstwie. W ww. metodzie obowiązuje opłata



za gospodarowanie odpadami komunalnymi z podziałem na ilość osób w gospodarstwie

domowym i tak:
-od gospodarstwa domowego jednoosobowego miesięczna opłata wynosi 16 zł,

-od gospodarstwa domowego, liczącego od 2 do 3 osób miesięczna opłata wynosi 39 zł,
-od gospodarstwa domowego, liczącego od 4 do 5 osób miesięczna opłata wynosi 65 zł,

-od gospodarstwa domowego, liczącego 6 osób miesięczna opłata wynosi 78 zł,
-od gospodarstwa domowego, liczącego powyżej 6 osób miesięczna opłata wynosi 78 zł +

l zł za każdą kolejną osobę w gospodarstwie domowym, jednak nie więcej niż 89 zł.
Obowiązująca metoda powoduje, że mieszkańcy zaniżają ilość gospodarstw domowych celem
umniejszenia wysokości opłaty. Z wyliczeń wynika, że proponowana metoda od liczby
mieszkańców zamieszkujących daną nieruchomość pozwoli zwiększyć dochody z tytułu opłaty
za gospodarowanie odpadami komunalnymi i ułatwi weryfikację osób zamieszkujących daną
nieruchomość. Zmiana metody wynika również z rozbieżności w orzecznictwie sądów

administracyjnych dotyczącym różnicowania wysokości stawki w przypadku wyboru metody
od gospodarstwa domowego. Aktualny przypis z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi wynosi 2.160.519,00 zł, natomiast koszt odbioru i zagospodarowania odpadów
komunalnych z terenu Gminy Skoki w roku 2020 będzie wynosił 3.394.503,24 zł, a to oznacza,

że Gmina przy zachowaniu obecnego systemu i aktualnie obowiązujących stawek musiałaby

dopłacić do systemu 1.233.984,24 zł. Każda próba dopłacenia do systemu z innych środków

może być uznawana za naruszenie przepisów, gdyż system musi się samo finansować.
Wszystkie pieniądze, które pochodzą z opłat za wywóz odpadów muszą i są wydatkowane na
cele związane z gospodarką odpadami. Po przeanalizowaniu ww. kosztów ustalono, że

obowiązujące stawki nie pozwolą na pokrycie kosztów powyższego systemu. W związku z

powyższym konieczna jest zarówno zmiana metody ustalenia opłaty z gospodarstwa

domowego na metodę od liczby mieszkańców zamieszkujących daną nieruchomość, jak
i konieczność ustalenia stawki w wysokości przedstawionej w uchwale. Przedstawione w

uchwale stawki opłat zwiększają możliwość pokrycia kosztów funkcjonowania systemu
gospodarowania odpadami, które obejmują koszty:
-odbierania, transportu, zbierania, odzysku i unieszkodliwiania odpadów komunalnych,

-tworzenia i utrzymania punktów selektywnego zbierania odpadów komunalnych,
"obsługi administracyjnej tego systemu,
-edukacji ekologicznej w zakresie prawidłowego postępowania z odpadami komunalnymi.

Wskazała, że głównymi czynnikami wpływającymi na wzrost kosztów funkcjonowania

systemu są: rosnące koszty zagospodarowania odpadów, problemy ze sprzedażą surowców
wtórnych, a to wiąże się ze wzrostem opłat za surowce, wzrost cen za odbiór i

zagospodarowanie odpadów komunalnych w postępowaniach przetargowych, wzrost ilości

odpadów wytwarzanych przez właścicieli nieruchomości. W 2019 r. rozpisano przetarg,
złożono l ofertę na kwotę 3 milionów 200 tyś. zł. Na dzień otwarcia ofert w budżecie na to
zadanie była zabezpieczona kwota 3 milionów złotych. Realizacja zadnia w zakresie odbioru i

zagospodarowania odpadów w Gminie Skoki, kwalifikuje to zadanie do przetargu unijnego. W

związku z czym procedura przetargowa od wszczęcia do zakończenia trwa pół roku.
Wyjaśniła, że nie da się przewidzieć wszystkich zmian, które weszły w życie w bieżącym roku.
Wskazała, że podwyższono opłaty od l stycznia na RIPOK-u np. odpady wielomateriałowe z

250 zł na 300 zł za tonę, odpady wielkogabaiytowe z kwoty 600 zł mamy 1200 zł, koszt
odpadów niesegregowanych obecnie wynosi 560 zł, makulatura z l zł na 65 zł. Przebudowanie
sytemu da możliwość zmniejszenia deficytu. W ustawie dano możliwość wyboru metody,

albo określić opłatę przy gospodarstwie albo od zużycia wody, albo od liczby mieszkańców.
Mieszkańcy wykorzystywali metodę i z dwóch gospodarstw domowych robili jedno
gospodarstwo, gdzie stawka opłaty była o połowę mniejsza. Jest potrzeba zmiany systemu,
który spowoduje, że ten deficyt ulegnie zmniejszeniu. W projekcie uchwały zaproponowano

stawkę 30 zł od mieszkańca, stawka dot. selektywnego składowania odpadów. Ulga z tytułu
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych
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budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady
komunalne w kompostowniku przydomowym, proporcjonalnie do zmniejszenia kosztów

gospodarowania odpadami komunalnymi z gospodarstw domowych. Z dokonanej analizy

wynika, że maksymalna wysokość zwolnienia na chwilę obecną wynosi 3 zł miesięcznie od
każdego mieszkańca zamieszkującego nieruchomość. Proponowana w uchwale wysokość
zwolnienia może przyczynić się do zagospodarowania przez właścicieli nieruchomości

zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnych bioodpadów we własnym zakresie

poprzez kompostowanie w przydomowych kompo słownikach. Przedstawiona w uchwale
stawki opłat zwiększają możliwość pokrycia kosztów funkcjonowania systemu
gospodarowania odpadami. Nowelizacja ustawy z dnia z dnia 6 września 2019 nakłada na

wszystkich obowiązek segregacji odpadów. Rada Gminy zobowiązana jest określić stawkę
opłaty podwyższonej za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli właściciel
nieruchomości nie wypełnia obowiązku zbierania odpadów komunalnych w sposób

selektywny, w wysokości nie niższej niż dwukrotna wysokość i nie wyższej niż czterokrotna
wysokość maksymalnej stawki opłaty podstawowej. Proponowana w uchwale stawka opłaty
podwyższonej za gospodarowanie odpadami komunalnymi, będzie wynosić czterokrotność

stawki opłaty podstawowej tj. 120 zł miesięcznie od jednego mieszkańca. Na terenie Gminy
zbierane będą u źródła 5 frakcji odpadów: niesegregowane zmieszane odpady komunalne,

papier, metale, tworzyw sztuczne, odpady opakowaniowe wielomateriałowe, szkło i
bioodpady. Do tej pory nie odbierano u źródła odpadów zielonych. Natomiast teraz odpady
zielone będą odbierane z bioodpadmi zgodnie z harmonogramem, odpady zielone należy

najlepiej wrzucić luzem do kosza na bioodpady, ponieważ są dwie różne stawki jeżeli odpady
zielone zostaną wrzucone luzem są tańsze. Nie będzie możliwości odbioru bioodpadów na

PSZOKu. Na właścicielu nieruchomości ciąży obowiązek wyposażenia w pojemnik do
bioodpadów. Ulga z tytułu kompostowania bioodpadów dotyczy jedynie nieruchomości
zabudowanej mieszkalnej jednorodzinnej, należy przemnożyć ilość osób zamieszkałych. Ta
ulga nie przysługuje mieszkańcom w zabudowie wielolokalowej, ponieważ nie można
zagospodarować tych odpadów we własnym zakresie. Z nieruchomości niezamieszkałych nie

będzie można przywieść odpadów do PSZOKu, ponieważ takie nieruchomości deklarują ilość
pojemników do odbioru, składają deklarację na podstawie zadeklarowanych pojemników i
worków. Firmy rozliczając się w systemie pojemnikowym, deklarują ilości pojemników i
worków, wylicza się opłatę. W ramach opłaty Punkt Selektywnego Zbierania Odpadów
Komunalnych (PSZOK) przyjmuje od właściciela nieruchomości, na której znajduje się domek
letniskowy, lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjna-wypoczynkowe

niżej wymienione odpady:
l) szkło,
2) papier,
3) metal, tworzywa sztuczne, odpady opakowaniowe wielomateriałowe,

4) odpady niebezpieczne,
5) przeterminowane leki i chemikalia,
6) odpady niekwalifikujące się do odpadów medycznych powstałe w gospodarstwie domowym
w wyniku przyjmowania produktów leczniczych w formie iniekcji i prowadzenia monitoringu
poziomu substancji we krwi, w szczególności igły i strzykawki,
7) zużyte akumulatory i baterie,

8) zużyty sprzęt elektryczny i elektroniczny,
9) meble i inne odpady wielka gabarytowe - z zastrzeżeniem, że limit roczny wynosi do 250 kg

na rok na nieruchomość,
10) zużyte opony z pojazdów o dopuszczalnej masie całkowitej do 3,5 t - z zastrzeżeniem, że

limit roczny opon wynosi do 2 sztuk na rok na nieruchomość,

11) odpady budowlane i rozbiórkowe stanowiące odpady komunalne (wyłącznie
niezanieczyszczone frakcje odpadów budowalnych np. ceramika, czysty gruz ceglany i

betonowy)- z zastrzeżeniem, że limit roczny wynosi do 100 kg na rok na nieruchomość.
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12) odpady tekstyliów i odzieży.
Poinformowała o planowanym wydłużeniu funkcjonowaniu PSOK-u.

Radny Leszek Gronowicza
Zwrócił uwagę, że pracownik przedstawiający uchwały w zakresie zagospodarowania
odpadów powinien szczegółowo omówić każdą uchwałę, a nie wszystkie wspólnie i ogólnie.

Radny zwrócił uwagę, że nie było możliwości zadania pytania do poszczególnych projektów
uchwał.

Przewodniczący Rady Miejskiej Zbigniew Kujawa
Wyjaśnił, że przed głosowaniem do każdego projektu uchwały będzie można zadań pytanie.
Radny Leszek Gronowicz

Prosił o rozpoczęcie dyskusji zgodnie z porządkiem obrad od punktu 6.4.

Radna Małgorzata Mizgajska
Zapytała się co jeżeli mieszkaniec chciałby skorzystać z ulgi wynikającej z posiadania na
swojej posesji kompo słownika, jakie są wytyczne w zakresie umieszczenia tego
kompostownika.
Inspektor ds. gospodarki odpadami Joanna Osiecka

Wyjaśniła, że w żadnym z projektów uchwał nie ma wytycznych jaki to ma być kompostownik
i gdzie ma być zlokalizowany. Zwróciła jednak uwagę, że należy umieścić tak kompostownik,
aby nie był uciążliwy dla mieszkańców nieruchomości sąsiednich.
Radny Zbigniew Kubicki
Zapytał ile w zeszłym roku odpadów zielonych trafiło na PSZOK.
Inspektor ds. gospodarki odpadami Joanna Osiecka

Wyjaśniła, że mamy taką wiedze ale nie jest to duża ilość.
Radny Zbigniew Kubicki
Wyjaśnił, że w regulaminie ROD jest nałożony obowiązek kompostowania odpadów
organicznych, a w szczególności pochodzących z działki odpadów zielonych. Zapytał czy od

naszych tzw. „działkowi czów" mamy obowiązek odbioru odpadów zielonych.

Obrady opuścit Radny Paweł Grabiński.
Inspektor ds. gospodarki odpadami Joanna Osiecka

Wyjaśniła, że zgodnie z ustawą nie możemy dopuścić do tego, że z terenu ROD nie będą
odbierane odpady zielone. ROD nie zostały wyłączone z systemu gospodarowania odpadów na

terenie Gminy Skoki. Narzucono samorządom odbiór odpadów zielonych. Samorząd nie

egzekwuje wewnętrznych zapisów regulaminu ROD, samorząd musi postępować zgodnie z
ustawą, która nałożyła określone obowiązki.

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Krzysztof Mańka
Wyjaśnił, że to nieruchomość położone na terenie ROD są zakwalifikowane jako
nieruchomości niezamieszkałe. W związku z czym, te nieruchomości rozliczane będą od

zadeklarowanej ilość pojemników. Przedstawione projekty uchwał określają limit
poszczególnych odpadów w tym bioodpadów.
Radny Zbigniew Kubicki
Zwrócił uwagę, że na odpady zielone, przeznaczono pojemnik o pojemności 1100 l, gdzie

opłata za l tonę wynosi 56 zł. Wyjaśnił, że w takim pojemniku będzie można składować trawę,
to będzie ciężar około l tony. Stwierdził, że taka kalkulacja jest niekorzystna dla budżetu
gminy.

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Mańka

Wyjaśnił, że limity opłat wnikających z odbioru pojemników zostały określone w ustawie.
Radny Zbigniew Kubicki
Wyjaśnił, że na podstawie informacji otrzymanej z Referatu Ochrony Środowiska wynika, że

w zeszłym roku z nieruchomości niezamieszkałych pojemników o pojemności 1100 l
odebrano 935. Stwierdził, że do tego typu nieruchomości jako mieszkańcy dopłacamy 340 tyś.

zł.

Strona\10'ż19
v.



Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Krzysztof Mańka

Wyjaśnił, że dane dotyczą zeszłego roku, czyli czasu kiedy nie obowiązywały aktualne

przepisy prawa. Obecny system skalkulowano na podstawie ilości przekazywanych i
zadeklarowanych odpadów.

Radny Zbigniew Kubicki
Zwrócił uwagę, że należy porównać ilość odpadów z poszczególnego typu nieruchomości.
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Krzysztof Mańka

Poinformował, że w przypadku nieruchomości, na której nie zamieszkują mieszkańcy, opłata
za gospodarowanie odpadami komunalnymi stanowi iloczyn zadeklarowanej liczby

pojemników lub worków, przeznaczonych do zbierania odpadów komunalnych powstających
na danej nieruchomości oraz stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, o

której mowa w ustawie. Pomimo, że stawki określone w uchwale są zbliżone do stawek
maksymalnych, to po przeanalizowaniu kosztów jakie ponosi gmina z tytułu funkcjonowania

systemu gospodarowania odpadami komunalnymi ustalono, że będą one nie wystarczające.
Radny Zbigniew Kubicki
Wskazał, że do PSZOK-u w zeszłym toku trafiło 400 t odpadów zielonych, gdzie około 24,5

% pochodzi z domków letniskowych. Zapytał ile dokładnie jest domków letniskowych na
terenie gm. Skokł i ile dokładamy do systemu gospodarowania odpadów pochodzących z
domków letniskowych.

Inspektor ds. gospodarki odpadami Joanna Osiecka

Odpowiedziała, że jest 1800 domków letniskowych. Odpady zielone do tej pory były zbierane
w PSZOK-u. W 2019 r. z nieruchomości na których zamieszkują mieszkańcy przyjęto 300 t
odpadów, od właścicieli nieruchomości niezamieszkałych 6 t, a od właściciele domków

letniskowych odebrano ok. 100 t. Z czego wynika, że 73% odpadów zebranych na PSZOKU
zostały przywiezione z nieruchomości zamieszkałych. Wyjaśniła, że stwierdzenie, że działki

rekreacyjne obciążają system jest zbyt daleko idące.
Radny Leszek Gronowicz
Stwierdził, że należy wyłączyć z sytemu nieruchomości niezamieszkałe i właścicieli działek

rekreacyjnych. Z projektu uchwały wynika, że wzrosną opłaty dla mieszkańców naszej gminy.
Radni nie mają wyboru, ponieważ nie przedstawiono żadnego innego wariantu w zakresie

gospodarki odpadami. Należałoby zrobić kalkulacje oraz symulacje różnych opłat, metod i
takie informacje radnym przekazać. Wskazał, że podejmując te uchwały działamy na szkodę

mieszkańców naszej gminie.
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Krzysztof Mańka

Wyjaśnił, że zmiany ustawy o utrzymaniu porządku i czystości na terenie gminy obowiązują
od września zeszłego. Przetarg unijny na odbiór i zagospodarowanie odpadów w roku 2020 r.

został ogłoszony w zeszłym roku. W SIWZ przetargu na odbiór i zagospodarowanie odpadów
przedsiębiorca ma nakaz odbioru odpadów z nieruchomości niezamieszkałych. Poinformował,

że wszelkie zmiany warunków umowy, w trakcie jej trwania są niewskazane. Zmiany w
umowie w zakresie realizacji systemu gospodarki odpadami można wprowadzić dopiero od

01.01.2021 r.

Inspektor ds. gospodarki odpadami Joanna Osiecka

Wyjaśnił, że opłata wobec działek rekreacyjnych jest opłatą ryczałtową. Przepisy prawa mówią
jednoznacznie, że nie ma możliwości zmiany stawki w ciągu roku. W związku z czym w ciągu
roku nie można wyłączyć tych nieruchomości z sytemu gospodarowania odpadami na terenie

gminy.

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Krzysztof Mańka
Stwierdził, że zmiany przepisów powinny być wprowadzane do określonego roku. Zasadnym i

logicznym będzie wyłącznie z systemu nieruchomości niezamieszkałych w przyszłym roku.

Radny Leszek Gronowicz
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Stwierdził, że należy przygotować projekt uchwały, która będzie obowiązywać od przyszłego
roku i wyłączy nieruchomości niezamieszkałe oraz nieruchomości rekreacyjne z systemu

gospodarki odpadami na terenie gminy. Wyjaśnił, że podjęcie tej uchwały jest konieczne
również do ogłoszenia przetargu na odbiór i zagospodarowanie odpadów. Projekt uchwały w

tej sprawie radni powinny podjąć w oparciu o kalkulację kosztów.
Inspektor ds. gospodarki odpadami Joanna Osiecka

Podała przykład gminy Janowiec, która podjęła uchwałę o wyłącznie nieruchomości
niezamieszkałych. Okazało się, że żadna firma nie przystąpiła do przetargu. Istnieje
zagrożenie, że żadenemu operatorowi nie będzie się kalkulowało, żeby odbierać osobno każdy

strumień odpadów, a na pewno nie za taką kwotę jakie są proponowane w projektach uchwał.
Radna Marzena Wytężała

Zapytała się czy na każdym składowisku są tak wysokie opłaty jak w Toniszewie czy gmina
może wystąpić z tego składowiska. Zwróciła uwagę, że może taniej byłoby uruchomić własny
transport w celu odbioru odpadów, należałoby skalkulować koszt również takiego

rozwiązania.

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Krzysztof Mańka

Wyjaśnił, że wykonano kalkulacje kosztów powołania zakładu komunalnego, koszt wyniósł 4

miliony 200 tyś. zł. Wyjaśnił, że wzrosły koszty odbioru różnych odpadów, po kilka procent w
stosunku do roku 2019 r. Cały system gospodarki to nie tylko RIPOK, ale również koszty
związane z zatrudnieniem osób zajmujących się obsługa systemu gospodarki odpadami, opłaty
środowiskowe, dodatkowych obostrzeń w zakresie zabezpieczenia przeciw pożarowego oraz

zagospodarowania odpadów.
Radna Marzena Wyleżała

Zapytała się czy gmina może zagospodarować sama makulaturę, szkło i plastik.
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Krzysztof Mańka

Wyjaśnił, że na rynku jest tyle odpadów, że te instalacje końcowe skupują surowiec, nie są w
stanie ich przetworzyć. Jest olbrzymia podaż, w związku z czym trzeba płacić za odpady typu

makulatura.

Inspektor ds. gospodarki odpadami Joanna Osiecka

Wyjaśniła, że na gminie ciąży obowiązek uzyskania odpowiedniego poziomu odzysku w
danym roku. Jeżeli nieruchomości niezamieszkałe, zostaną wyłączone i będzie je obsługiwał

inny operator to on będzie zobowiązany do uzyskania odpowiedniego poziomu odzysku. W
związku z czym będzie musiał wkalkulować w koszty kary, które będzie musiała zapłacić w

przypadku nie uzyskania odpowiedniego poziomu odzysku.

Radna Marzena Wyleżala
Poinformowała, że obawia się, że jeżeli nieruchomości niezamieszkałe oraz nieruchomości

letniskowe zostaną wyłączone z sytemu to wszystkie te śmieci znajdą się w lasach. Stwierdziła,

że dla gminy to są pozorne oszczędności.
Radny Zbigniew Kubicki
Wyjaśnił, że od ścigania osób zanieczyszczających lasy są inne służby. Poruszył ponownie

kwestie nieruchomości niezamieszkałych.
Inspektor ds. gospodarki odpadami Joanna Osiecka
Wskazała, że cały czas prowadzona jest dyskusja w zakresie nieruchomości nie zamieszkałych,

których jest znikoma ilość w stosunku do nieruchomości zamieszkałych, którychjest 2500.
Radny Zbigniew Kubicki
Wyjaśnił, że chodzi mu głównie o nieruchomości letniskowe. Opłata ryczałtowa roczna wynosi

180 zł za rok. W ciągu roku mogą oddać do PSZOK-u 250 kg gabarytów, koszt jednej tony
tol 100 zł, czyli będzie kosztować 275 zł, czyli już brakuje w kalkulacji.
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Krzysztof Mańka

Wyjaśnił, że należy pamiętać, że opłata jest regulowana ustawą, zaproponowana stawka jest

blisko maksymalnej stawki jaką gmina może przyjąć.
Radny Leszek Gronowicz
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Stwierdził, że nie ma ze strony pracowników ochrony środowisk woli wyłączenia
nieruchomości niezamieszkałych oraz nieruchomości letniskowych. Wskazał, że należy

przygotować projekt uchwały w sprawie wyłącznie określonych nieruchomości z systemu

gospodarki odpadami, w związku z koniecznością ogłoszenia przetargu na przyszły rok.
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Krzysztof Mańka
Wyjaśnił, że przedstawione uchwały będą obowiązywać od czerwca 2020 r. nie możemy ich

wyłączyć teraz, ponieważ Jesteśmy zobowiązani umową zawartą w wyniku przetargu na odbiór
i zagospodarowanie odpadów.
Radny Leszek Gronowicz

Stwierdził, że pracownicy referatu ochrony środowiska nie rozumieją jego wypowiedzi.

Należy teraz podjąć uchwały o wyłączeniu nieruchomości niezamieszkałych z systemu, które
będą obowiązywać od 01.01.2021 r., żeby nie obciążać sytemu gospodarki odpadami.
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Krzysztof Mańka

Poinformował, że w lipcu zostaną przygotowane projekty uchwał w sprawie wyłączenia
nieruchomości niezamieszkałych oraz domków letniskowych z systemu gospodarki odpadami

na terenie Gminy Skoki. Uchwała miałaby obowiązywać od początku przyszłego roku.
Radny Marek Grzegorzewski

Prosił o wyjaśnienie, kto musi składać nową deklarację o wysokości opłaty za gospodarowanie

odpadami.
Inspektor ds. gospodarki odpadami Joanna Osiecka

Odpowiedziała, że pierwszą deklarację należy złożyć w ciągu 14 dni od zamieszkania. Nowe

deklaracje, które zostały przygotowane pod obrady dzisiejszej sesji będą musieli złożyć
wszyscy w czerwcu 2020 r.
Radny Marek Grzegorzewski

Zapytał kiedy i gdzie będzie można pobrać druk deklaracji papierowej oraz elektronicznej.
Inspektor ds. gospodarki odpadami Joanna Osiecka

Wyjaśniła, że uchwała w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości oraz

warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej zaczyna
obowiązywać od 01.06.2020 r., natomiast musi zostać opublikowana w Dzienniku Urzędowym
Województw Wielkopolskiego oraz dodatkowo ważny jest również 30 dniowy termin, w

którym organy nadzoru mogą się wypowiedzieć co do zgodności z prawem przyjętej uchwały.
Radny Marek Grzegorzewski
Wskazał, że należy przeprowadzić właściwą kampanię informacyjną w zakresie składania

deklaracji, ponieważ mieszkańcy niewiedzą, że trzeba będzie złożyć nową deklarację.

Sekretarz Gminy BIanka Gaździak
Wyjaśniła, że kampania informacyjna mszy we właściwym czasie z wyjaśnieniem dlaczego

i w jaki sposób wchodzą zmiany w zakresie gospodarowania odpadami. Zadeklarował, że na

pewno każdy mieszkaniec otrzyma właściwą informację.
Radny Leszek Gronowicz

Poprosiło pięć minut przerwy w obradach.
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Zarządził przerwę w obradach sesji.
Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Wyjaśnił, że znowelizowanie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminie zmienia

szereg regulacji - zawiera elementy budzące spory i niepewność co do działania. Ustawa

zrujnowała wszystko, co dotychczasowo udało się wypracować w zakresie gospodarki

odpadami w gminie. Zwrócił uwagę, że dyskusja radnych na ten temat mogłaby trwać tydzień i
cały czas byłyby różne zdania w zakresie poszczególnych rozwiązań. Zwrócił uwagę, że jeżeli

każdy mieszkaniec zapłaciłby 30 zł to ł tak nie ma możliwości samo finansowania się systemu

gospodarki odpadami. Wyjaśnił, że podejmowane działania mają spowodować, że pieniędzy z

opłaty za odpady wystarczą na pokrycie wszystkich kosztów systemu. Jednak zanim to nastąpi
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musi zmienić się podejście mieszkańców w zakresie społecznego przyzwolenia na wyrzucanie

odpadów na dzikich wysypiskach. Mieszkańcy nie mają świadomości, że likwidacja dzikich
wysypisk, kosztuje i obciąża budżet gminy. Wyjaśnił, że współprace z firmą odbierającą
odpady ocenia bardzo dobrze. Poinformował, że zrobiono również analizę opłat za odpady w
sąsiednich gminach. Z otrzymanej informacji wynika, że opłata kształtuje się na poziomie 30

zł. Włodarze sąsiednich gmin wskazują, że stawka ta jest niewystarczająca, aby utrzymać
system. Oczekiwania i potrzeby mieszkańców względem realizacji działań inwestycyjnych są
niemałe. Trudno jest zrezygnować z realizacji pewnych zadań, ponieważ zabraknie środków z
budżetu na system gospodarki opadami.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Wznowił obrady. Przystąpiono do punkt 6.4) porządku obrad sesji. Zapytał się czy ktoś ma
pytania do projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania

tych odpadów w zamian za uiszczaną przez właściciela nieruchomości opłatę za
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz częstotliwości odbierania odpadów
komunalnych od właścicieli nieruchomości i sposobie świadczenia usług przez punkty
selektywnego zbierania odpadów komunalnych.

Ze względu na brak pytań, po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady.
Rada Miejska Gminy
podjęła
(14 głosami za, l radny nieobecnyj

Uchwalę Nr XVII/141/2020
w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w

zamian za uiszczaną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie
odpadami komunalnymi oraz częstotliwości odbierania odpadów komunalnych od

właścicieli nieruchomości i sposobie świadczenia usług przez punkty selektywnego

zbierania odpadów komunalnych. Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu sesji
Rady.

pkt 6.5)

Ze względu na brak pytań, po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady.

Rada Miejska Gminy
podjęła
(14 głosami za, l radny nieobecny^)

Uchwałę Nr XVU/142/2020
w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta i Gminy Skoki.

Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu sesji Rady.

pkt 6.6)
Ze względu na brak pytań, po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady.

Rada Miejska Gminy

podjęła
(14 głosami za, l radny nieobecny^)
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Uchwalę Nr_XVII/143/2Q20
w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi,
ustalenia stawki takiej opłaty oraz zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie

odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami

mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady
komunalne w kompostowniku przydomowym. Podjęta Uchwała stanowi załącznik m* 7 do

protokołu sesji Rady.

pkt 6.7)
Ze względu na brak pytań, po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady.
Rada Miejska Gminy
podjęła
(14 głosami za, l radny nieobecny^)

Uchwalę Nr_XVII/144/2Q20

w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie
odpadami. Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu sesji Rady.

pkt 6.8)
Ze względu na brak pytań po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podjęła
(13 glosami za, l przeciw, l nieobecny^)

Uchwalę Nr XVH/145/2020
w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami

komunalnymi za rok od nieruchomości na której znajduje się domek letniskowy, lub
innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. Podjęta
uchwala stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

pkt 6.9)
W dyskusji głos zabrali:
Radny Leszek Gronowicz
Zwrócił uwagę, że opłata za pojemnik 1201 odpadów zmieszanych ma wynosić 6,30 zł, a za

worek o takiej samej pojemności 18 zł za odpady wysegregowane. Stwierdził, że mieszkańcy

mają być karani za segregowanie odpadów. Wnioskował, aby opłata za worek 120 l była taka
sama jak za pojemnik 120 l, czyli 6, 30 zł, bez względu na rodzaj składowanych odpadów.
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Krzysztof Mańka

Wyjaśnił, że logiki w tym nie ma. Zwrócił uwagę, że mowa jest o nieruchomościach
niezamieszkałych. W przypadku nieruchomości, na której nie zamieszkują mieszkańcy, opłata

za gospodarowanie odpadami komunalnymi stanowi iloczyn zadeklarowanej liczby
pojemników lub worków, przeznaczonych do zbierania odpadów komunalnych powstających
na danej nieruchomości oraz stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Wysokości wskazanych opłat za odbiór odpadów w workach i pojemnikach, stanowi
wypadkową, ponieważ gmina nie ma możliwości dowolnego regulowania i podwyższania tej

opłaty. To w ustawie określono maksymalne stawki opłat za pojemniki i worki o mniejszej lub
większej pojemności. Wyjaśnił, że są to maksymalne stawki, żeby zbilansować niedobór
finansowy ustalono maksymalne stawki, w których są zbierane selektywnie odpady. Wyjaśnił,
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że odbiór i zagospodarowanie odpadów zmieszanych na RIPOK-u wynosi 560 zł za l t.

Wyjaśnił, że taka kalkulacja opłaty jest spowodowana aspektem ekonomicznym, co

spowodowane jest niedoskonałością ustawy.
Inspektor ds. gospodarki odpadami Joanna Osiecka

Poinformowała, że przepisy prawa zostały tak skonstruowane, że właściciel nieruchomości

niezamieszkałych może wystąpić z systemu z dniem 01.06 i podpisać umowę z zewnętrzną

firmą.

Radna Marzena Wyleźala
Zwróciła uwagę na konieczność kontroli przedsiębiorców, w zakresie ilości odbieranych

odpadów.
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Krzysztof Mańka

Wyjaśnił, że firma odbierająca odpady dostanie dane z deklaracji. Operator będzie wiedział
jakiego rodzaju odpady są odbierane. Obecnie w systemie jest 200 przedsiębiorców.
Radny Leszek Gronowicz

Ponowił wniosek o ujednolicenie ceny za pojemnik 120 l i worek o tej samej objętości.
Radny Andrzej Surdyk
Poinformował, że jest przeciwny złożonemu przez radnego Leszka Gronowicza wnioskowi,

ponieważ dążymy do tego aby dochody z opłaty za gospodarowanie odpadami umożliwiły
sfinansowanie sytemu gospodarki odpadami.
Inspektor ds. gospodarki odpadami Joanna Osiecka
Poinformowała, że gmina zbiera 4 tyś. pojemników. Wpływy z tego tytułu do budżetu to ok. 7
tyś. zł miesięcznie. Wyjaśnił, że maksymalna stawka określona za odbiór odpadów

komunalnych zmieszanych powoduje, że nie ma możliwości zbilansowania odbioru i

zagospodarowania tego rodzaju odpadów. W związku z czym zaproponowano maksymalną
stawkę za odbiór odpadów zbieranych w workach.

Radna lYFałgorzata Mizgajska
Zapytała się czy znikną zbiorcze pojemniki na odpady.
Inspektor ds. gospodarki odpadami Joanna Osiecka

Odpowiedziała, że znikną częściowo, zostaną przy budynkach wielo lokalowych.

Burmistrz Miasta i Gminy Skoki Tadeusz Kłos
Zwrócił uwagę, że w pojemnikach tzw. „dzwonach" odpady stanowią najczystszą segregację,

jest w nich najmniej zanieczyszczeń.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Zapytał czy radny Gronowicz podtrzymuje swój wniosek.
Radny Leszek Gronowicz

Podtrzymał wniosek, żeby opłata za worek 120 l była taka sama jak za pojemnik dla 120 l
czyli 6,30 zł.

Wniosek radnego Leszka Gronowicza o ujednolicenie opłaty za worek 120 l odpadów

segregowanych i za pojemnik 120 l odpadów zmieszanych do kwoty 6,30 zł, w uchwale w
sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie

zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne został przez Radnych odrzucony (9

głosami przeciw, 2 głosami za, 3 głosami wstrzymującymi, l nieobecnym).

Rada Miejska Gminy

podjęła
(l l głosami za, 2 glosami przecie, l głosem -wstrzymującym, l radny nieobecny)

Uchwale Nr XVII/! 46/2020
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w sprawie w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na

których nie zamieszkuj ą mieszkańcy, a powstają odpady komunalne.

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

pkt 6.10)
Radny Leszek Gronowicz
Poinformował, że ma zastrzeżenia do deklaracji dla nieruchomości niezamieszkałych, gdzie

do makulatury są przewidziane worki 120 l wskazał, że brakuje pojemnika o pojemności 1100
l.

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Krzysztof Mańka

Wyjaśnił, że do makulatury określono pojemniki o pojemności 1500 l i 2000 l, które
wykorzystywane są w ROD, natomiast w pozostałych nieruchomościach niezamieszkałych
należy składować makulaturę w workach o pojemności 120 l.
Radny Leszek Gronowicz
Zawrócił uwagę na niedogodności związane ze składowaniem makulatury, a w szczególności

kartonów w workach. ;

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Krzysztof Mańka

Zgodził się z przedmówcą, że może być pewna niedogodność w składowaniu kartonów.

Zwrócił jednak uwagę, że pojemniki o pojemności 2500 I przeznaczone na makulaturę, ma
właz wielkości worka, żeby wymusić składanie i prasowanie tych kartonów.

Po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady.

Rada Miejska Gminy
podjęta
(13 głosami za, l głosem przeciw, l głosem nieobecny^)

Uchwala nr XVII/147/2020
w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości oraz warunków i trybu

składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej.

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

pkt 6.11)
Skarbnik Anna Kalek - Witucka

Przedstawił projekt uchwały. W 2016 r. została wprowadzono uchwałą rady na terenie miasta i

gminy Skoki opłatę prolongacyjną z tytułu rozłożenia na raty lub odroczenia terminu płatności
podatków oraz zaległości podatkowych stanowiących dochód budżetu Gminy Skoki. W
związku z rozprzestrzenianiem się zakażeń wirusem COYID-19 istnieje konieczność

wprowadzenia szczególnego rozwiązania, które ułatwi wywiązanie się podatników z decyzji
ratalnych i odrodzeniowych dotyczących podatków stanowiących dochód budżetu gminy.

Dzięki uchyleniu tej uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej, w przypadku udzielenia ulgi z
tytułu rozłożenia na raty lub odroczenia terminu płatności podatków i zaległości podatkowych

stanowiących dochód budżetu gminy, opłata prolongacyjna nie będzie naliczana. Rezygnacja z

ustalenia opłaty prolongacyjnej zwiększy realne szansę na uregulowanie przez podatników

odroczonych i rozłożonych na raty zobowiązań podatkowych.

Radna Małgorzata Mizgajska
Zapytała się jakiego rzędu są to wpływy do budżetu gminy.
Skarbnik Anna Kalek-Witucka

Odpowiedziała, że jest to niewielki wpływ, ponieważ opłata ta w 2017 r. wynosiła 35 zł, w

2018 r. wynosiła 118 zł, w 2019 r. wynosiła 155 zł.
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Ze względu na brak pytań, po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady.

Rada Miejska Gminy
podjęła
(14 głosami za, l radny nieobecny^)

Uchwała nr XVII/148/2020

w sprawie uchylenia uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej. Podjęta uchwała stanowi
załącznik nr 12 do protokołu.

pkt7)
Interpelacje i zapytania radnych;
- nie zgłoszono interpelacji i zapyta.

pkt 8)
W wolnych glosach i wnioskach;

Radny Leszek Gronowicz
W związku z dynamiczną sytuacją polityczną oraz napływającymi doniesieniami mediów
prosił o udzielenie informacji w zakresie organizacji wyborów Prezydenta i udostępnieniem
spisów wyborców Poczcie Polskiej.

Sekretarz Gminy Blanka Gaździak
Wyjaśnił, że w nocy na skrzynkę mailową Urzędu wpłynął wniosek Poczty Polskiej, aby
udostępnić poprzez epuap spis wyborców z terenu Miasta i Gminy Skoki. Około południa

przyszło stanowisko Państwowej Komisji Wyborczej, że faktycznie spisy mają być
dostarczone operatorowi, który został wyznaczony na dostarczenie kart do głosowania w
wyborach Prezydenta RP. Wyjaśniła, że o wskazanym operatorze wiemy z mediów, nie

natomiast z regulacji prawnych. Poinformowała, że Poczta Polska zostanie wezwana o

uzupełnienie wniosku o podpis kwalifikowany oraz wskazanie uzasadnienia prawnego

wydania spisów wyborców.

Radny Andrzej Surdyk
Prosił, aby w informacji do mieszkańców w związku ze zmianami w systemie gospodarki
odpadami znalazła się informacja uzasadniająca wysokość opłaty od mieszkańca za odbiór

i utylizację odpadów.
Sekretarz Gminy Blanka Gaździak
Wyjaśniła, że w informacji do mieszkańców wskazany zostanie mechanizm kalkulacji opłaty.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Zwrócił uwagę, że dyskusja, która odbyła się podczas dzisiejszej sesji powinna odbyć się na
komisji, kiedy były przedstawiane projekty uchwał. Na komisji pracownicy Urzędu
szczegółowo przedstawili projekty uchwały, można było zadać pytania i przedstawić swoje

wątpliwości.
Radny Leszek Gronowicz

Poinformował, że na komisji zostały wywołane pewne tematy w zakresie gospodarki
odpadami. Wypowiedzi radnego Zbigniewa Kubickiego, zwróciły uwagę na pewne aspekty i
zapisy w ustawie. Stwierdził, że gospodarka odpadami to trudny temat, należało zrobić

dodatkowe posiedzenie radnych w tym zakresie. Wyjaśnił, że dzięki rozmowie z panią

Sekretarz, podczas przerwy w obradach sesji, uzyskał informacje, których nie uzyskał podczas

komisji.
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Wyjaśnił, że radni otrzymują z odpowiednim wyprzedzeniem materiały pod obrady sesji, mają
czas się z nimi zapoznać i możliwość przedyskutowania podczas komisji wspólnej Rady.
Wyjaśnił, że radni podczas komisji jednogłośnie zaopiniowali wszystkie projekty uchwał
procedowane podczas obrad sesji.



Radny Leszek Gronowicz

Wskazał, że Komisje są po to by dyskutować. Głosowania na komisjach nie są wiążące, jest to
opiniowanie materiałów, natomiast uchwały są podejmowane na sesji.

pkt 9)
Ze względu na wyczerpanie dziennego porządku obrad sesji i dyskusji Przewodniczący Rady
Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa obrady XVII sesji Rady Miejskiej Gminy
Skoki zamknął dnia 24 kwietnia 2020 r. o godz. 17- .

Przewodniczący Rady
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